
PROTOKÓŁ   NR X/2011
z Sesji Rady Miejskiej w Tłuszczu ,

która odbyła się w sali konferencyjnej Urzędu Miejskiego w 
Tłuszczu w dniu 29 listopada 2011 roku. 

Początek  godz. 15 05

Zakończenie  godz. 1740

            W Sesji Rady Miejskiej w Tłuszczu na stan 15 radnych uczestniczyło 15 
radnych, co stanowi 100 % składu radnych.
Listy obecności radnych, sołtysów, przewodniczących rad osiedlowych i gości 
zaproszonych stanowią załączniki Nr 1,2,3 i 4 do niniejszego protokółu.

Ad1.Otwarcia X Sesji Rady Miejskiej w Tłuszczu dokonał Przewodniczący 
Rady Krzysztof Gajcy, stwierdzając quorum, w związku z czym obrady i 
podejmowane uchwały będą prawomocne.

Przewodniczący Rady odczytał porządek obrad.

Burmistrz Paweł Marcin Bednarczyk złożył do porządku obrad następujące 
wnioski: 

- przeniesienie  projektu uchwały z punktu „5i”do punktu „5a”;

- wprowadzenia do porządku obrad 3  projektów uchwał w sprawie:

  1. udostępnienia mieszkańcom boiska sportowego zbudowanego na 
     terenie Zespołu Szkół w Jasienicy;

Burmistrz wyjaśnił, że uchwała ta jest niezbędna, aby dołączyć ją do wniosku 
na dofinansowanie budowy tego boiska. 

 2. przystąpienia Gminy Tłuszcz do projektu kluczowego realizowanego    
     przez Samorząd Województwa Mazowieckiego w ramach Regionalnego 
    Programu Operacyjnego Województwa Mazowieckiego 2007-2013, 
    działania II – Przyspieszenie e-Rozwoju Mazowsza, poddziałania 2.2 
   Rozwój e-usług pn.: Rozwój e-usług i ich dostępu w ramach 
   Mazowieckiej Sieci Społeczeństwa Informacyjnego „M@zowszanie”;



Burmistrz powiedział, że projekt ten będzie realizowany przez Centrum 
Kultury i polega na tym, że zostaną zakupione przez Samorząd Województwa 
Mazowieckiego komputery, z których będzie można nieodpłatnie korzystać. 

3.wprowadzenia do porządku obrad projektu uchwały w sprawie 
powierzenia Zakładowi Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej z siedzibą 
w Tłuszczu zadania własnego Gminy w zakresie gospodarki odpadami 
komunalnymi poprzez ich zagospodarowanie na terenie przyległym do 
zrekultywowanego wysypiska w miejscowości Wólka Kozłowska.

Burmistrz wyjaśnił, że w przypadku, gdyby nie została podjęta uchwała w 
sprawie rezygnacji z projektu pn. „Czas na selekcję odpadów – kompleksowa 
modernizacja systemu gospodarki odpadami w Gminie Tłuszcz”, to ta uchwała 
jest konieczna, aby można było dalej prowadzić działania zmierzające do 
realizacji tego projektu.

Przewodniczący Rady zgłosił wniosek :

     -  o zdjęcie z porządku obrad w punkcie „5i” projektu uchwały w sprawie 
       rezygnacji z  projektu pn. „Czas na selekcję odpadów – kompleksowa 
        modernizacja systemu gospodarki odpadami w Gminie Tłuszcz” nr 
       rejestracyjny wniosku RPO/02151/42/084/4.2, nr kancelaryjny wniosku  
       2762/08.
Wyjaśnił, że został upoważniony przez Radę do zgłoszenia tego wniosku .

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie wniosek Burmistrza w sprawie 
zamiany w porządku obrad dotyczącej przeniesienia  projektu uchwały z punktu 
„5i” do punktu „5a”.

Rada Miejska w Tłuszczu powyższy wniosek przyjęła jednogłośnie.

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie swój wniosek w sprawie zdjęcia 
z porządku obrad punktu „5i” ( po zmianie punktu 5a) w sprawie rezygnacji z 
projektu pn. „Czas na selekcję odpadów – kompleksowa modernizacja systemu 
gospodarki odpadami w Gminie Tłuszcz” nr rejestracyjny wniosku 
RPO/02151/42/084/4.2, nr kancelaryjny wniosku 2762/08.

Rada Miejska w Tłuszczu przy 12 głosach „za” i 3 głosach „przeciw” przyjęła 
w/w wniosek.
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Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie wniosek Burmistrza w sprawie 
wprowadzenia do porządku obrad w punkcie „5i” projektu uchwały w sprawie 
udostępnienia mieszkańcom boiska sportowego zbudowanego na terenie 
Zespołu Szkół w Jasienicy.

Rada Miejska w Tłuszczu powyższy wniosek przyjęła jednogłośnie.

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie wniosek Burmistrza w sprawie 
wprowadzenia do porządku obrad w punkcie „5j” projektu uchwały w sprawie 
przystąpienia Gminy Tłuszcz do projektu kluczowego realizowanego przez 
Samorząd Województwa Mazowieckiego w ramach Regionalnego Programu 
Operacyjnego Województwa Mazowieckiego 2007-2013, działania II – 
Przyspieszenie e-Rozwoju Mazowsza, poddziałania 2.2 Rozwój e-usług pn.: 
Rozwój e-usług i ich dostępu w ramach Mazowieckiej Sieci Społeczeństwa 
Informacyjnego „M@zowszanie”,

 Rada Miejska w Tłuszczu w/w wniosek przyjęła jednogłośnie.

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie wniosek Burmistrza w sprawie 
wprowadzenia do porządku obrad w punkcie „5k” projektu uchwały w sprawie 
powierzenia Zakładowi Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej z siedzibą w 
Tłuszczu zadania własnego Gminy w zakresie gospodarki odpadami 
komunalnymi poprzez ich zagospodarowanie na terenie przyległym do 
zrekultywowanego wysypiska w miejscowości Wólka Kozłowska.

Rada Miejska w Tłuszczu przy 1 głosie „za”, 8 głosach  „przeciw” i 6 głosach 
„wstrzymujących się”,   nie przyjęła powyższego wniosku.

W związku z wprowadzonymi zmianami w porządku obrad, przedstawia się on 
następująco:

1. Otwarcie sesji.
2. Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym.
3. Przyjęcie protokółu z IX Sesji Rady Miejskiej w Tłuszczu ( protokół do 

wglądu w pok.38).
4. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych Gminy Tłuszcz w roku 

2010/2011.
5. Podjęcie uchwał:
a) w sprawie zmiany Uchwały Rady Miejskiej w Tłuszczu Nr V/38/2011 z 

dnia 29 marca 2011 roku w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy Tłuszcz na lata 2011-2020;
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b) w sprawie zmiany Uchwały Budżetowej na rok 2011;
c) w sprawie zmiany Uchwały Nr V/39/2011 Rady Miejskiej w Tłuszczu w 

sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego w 2011 roku;
d) w sprawie określenia wysokości stawek i zwolnień w podatku od 

nieruchomości na 2012r.;
e) w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta dla celów podatku rolnego 

na 2012r.;
f) w sprawie wysokości i zasad ustalania dotacji celowej dla podmiotów 

prowadzących żłobki lub kluby dziecięce na terenie Gminy Tłuszcz;
g) w sprawie Programu Współpracy Gminy Tłuszcz z organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami określonymi w art. 3 ust. 3 ustawy o 
działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2012;

h) w sprawie sprzedaży w drodze przetargu nieruchomości gruntowej 
oznaczonej numerami ewidencyjnymi 1708/8, 1708/6, 1713/2 położonej 
w obrębie Tłuszcza przy ulicy Prostej;

i) w sprawie udostępnienia mieszkańcom boiska sportowego zbudowanego 
na terenie Zespołu Szkół w Jasienicy;

j) w sprawie przystąpienia Gminy Tłuszcz do projektu kluczowego 
realizowanego przez Samorząd Województwa Mazowieckiego w ramach 
Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Mazowieckiego 
2007-2013, działania II – Przyspieszenie e-Rozwoju Mazowsza, 
poddziałania 2.2 Rozwój e-usług pn.: Rozwój e-usług i ich dostępu w 
ramach Mazowieckiej Sieci Społeczeństwa Informacyjnego 
„M@zowszanie”;

6. Interpelacje radnych, odpowiedzi na interpelacje.
7. Zapytania i wolne wnioski, odpowiedzi na zapytania i wolne wnioski.
8. Zamknięcie obrad.      

Ad2.  Sprawozdanie  z  działalności  Burmistrza  w  okresie  międzysesyjnym 
przedstawił Burmistrz Tłuszcza Paweł Marcin Bednarczyk według załącznika nr 
5 do niniejszego protokółu.

Ad3. Protokół z IX Sesji Rady Miejskiej w Tłuszczu przyjęto jednogłośnie.

Ad4. Informację o stanie realizacji zadań oświatowych Gminy Tłuszcz w roku 
2010/2011 przedstawiła Pani Jadwiga Gizińska, Dyrektor Zespołu Obsługi 
Placówek Oświatowych, według załącznika nr 6 do niniejszego protokółu. 
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Ad5. Podjęcie uchwał:

a) w sprawie zmiany Uchwały Rady Miejskiej w Tłuszczu Nr V/38/2011 
z dnia 29 marca 2011 roku w sprawie Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Tłuszcz na lata 2011-2020;

Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały.

Rada Miejska w Tłuszczu jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr X/99/2011 w 
sprawie zmiany Uchwały Rady Miejskiej w Tłuszczu Nr V/38/2011 z dnia 29 
marca 2011 roku w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Tłuszcz 
na lata 2011-2020, załącznik nr 7 do niniejszego protokółu.

b) w sprawie zmiany Uchwały Budżetowej na rok 2011;

Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały.

Rada Miejska w Tłuszczu jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr X/100/2011 w 
sprawie zmiany Uchwały Budżetowej na 2011rok, załącznik nr 8 do niniejszego 
protokółu.

c) w sprawie zmiany Uchwały Nr V/39/2011 Rady Miejskiej w Tłuszczu 
w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego w 2011 roku;

Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały.

Rada Miejska w Tłuszczu jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr X/101/2011 w 
sprawie zmiany Uchwały Nr V/39/2011 Rady Miejskiej w Tłuszczu w sprawie 
zaciągnięcia kredytu długoterminowego w 2011 roku, załącznik nr 9 do 
niniejszego protokółu.

d) w sprawie określenia wysokości stawek i zwolnień w podatku od 
nieruchomości na 2012r.;

Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały.

Halina Kusak, Skarbnik Gminy , złożyła wniosek w sprawie:

Wprowadzenia autopoprawki  w §2 projektu uchwały, który po wprowadzeniu 
zmian otrzyma brzmienie: zwalnia się z podatku od nieruchomości grunty, 
budynki, budowle lub ich części zajęte na potrzeby: 
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1. jednostek upowszechniania kultury, w tym kultury fizycznej, z 
wyjątkiem zajętych na prowadzenie działalności gospodarczej oraz 
związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej;

2. ochrony przeciwpożarowe, z wyjątkiem zajętych na prowadzenie 
działalności gospodarczej oraz związanych z prowadzeniem działalności 
gospodarczej;

3. służący zaopatrzeniu mieszkańców w wodę i odprowadzenie ścieków.”

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie powyższy wniosek.

Rada Miejska w Tłuszczu przy 14 głosach „za” i 1 „wstrzymującym się” 
przyjęła w/w wniosek.

Radny Robert Szydlik złożył wniosek w sprawie:

Wprowadzenia zmiany  wzrostu podatku od nieruchomości na 2012 rok o
 3,5 %, a nie jak jest w projekcie uchwały  o 4,2 %.

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie w/w wniosek.

Rada Miejska w Tłuszczu przy 12 głosach „za” i 3 głosach „wstrzymujących 
się” przyjęła powyższy wniosek. 

Przewodniczący Rady zarządził 15 minutową przerwę na przygotowanie 
poprawnego projektu uchwały. 

Po przerwie obrady zostały wznowione i Przewodniczący Rady poddał pod 
głosowanie  poprawiony projekt uchwały w sprawie:

          określenia wysokości stawek i zwolnień w podatku od nieruchomości na 
          2012 rok

Rada Miejska w Tłuszczu przy 12 głosach „ za” i 3 głosach „wstrzymujących 
się „ podjęła Uchwałę Nr X/102/2011 w sprawie określenia wysokości stawek i 
zwolnień w podatku od nieruchomości na 2012 rok, załącznik nr 10 do 
niniejszego protokółu.

e) w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta dla celów podatku 
rolnego na 2012r.;

Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały.
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Rada Miejska w Tłuszczu jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr X/103/2011 w 
sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta dla celów podatku rolnego na 2012 
rok, załącznik nr 11 do niniejszego protokółu.

f) w sprawie wysokości i zasad ustalania dotacji celowej dla podmiotów 
prowadzących żłobki lub kluby dziecięce na terenie Gminy Tłuszcz;

Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały.

Rada Miejska w Tłuszczu jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr X/104/2011 w 
sprawie wysokości i zasad ustalania dotacji celowej dla podmiotów 
prowadzących żłobki lub kluby dziecięce na terenie Gminy Tłuszcz, załącznik 
nr 12 do niniejszego protokółu.

g) w sprawie Programu Współpracy Gminy Tłuszcz z organizacjami 
pozarządowymi oraz podmiotami określonymi w art. 3 ust. 3 ustawy 
o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2012;

Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały.

Rada Miejska w Tłuszczu jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr X/105/2011 w 
sprawie Programu Współpracy Gminy Tłuszcz z organizacjami pozarządowymi 
oraz podmiotami określonymi w art.3 ust.3 ustawy o działalności pożytku 
publicznego i o wolontariacie na rok 2012, załącznik nr 13 do niniejszego 
protokółu.

h) w sprawie sprzedaży w drodze przetargu nieruchomości gruntowej 
oznaczonej numerami ewidencyjnymi 1708/8, 1708/6, 1713/2 
położonej w obrębie Tłuszcza przy ulicy Prostej;

Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały.

Rada Miejska w Tłuszczu jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr X/106/2011 w 
sprawie sprzedaży w drodze przetargu nieruchomości gruntowej oznaczonej 
numerami ewidencyjnymi 1708/8,1708/6,1713/2 położonej w obrębie Tłuszcza 
przy ulicy Prostej, załącznik nr 14 do niniejszego protokółu.

i) w sprawie udostępnienia mieszkańcom boiska sportowego 
zbudowanego na terenie Zespołu Szkół w Jasienicy;

Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały.
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Rada Miejska w Tłuszczu jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr X/107/2011 w 
sprawie udostępnienia mieszkańcom boiska sportowego zbudowanego na 
terenie Zespołu Szkół w Jasienicy, załącznik nr 15 do niniejszego protokółu.

j) w sprawie przystąpienia Gminy Tłuszcz do projektu  kluczowego 
realizowanego przez Samorząd Województwa Mazowieckiego w 
ramach Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa 
Mazowieckiego 2007-2013, działania II – Przyspieszenie e-Rozwoju 
Mazowsza, poddziałania 2.2 Rozwój e-usług pn.: Rozwój e-Usług i ich 
dostępu w ramach Mazowieckiej Sieci Społeczeństwa Informacyjnego 
„ M@zowszanie”.

Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały.

Rada Miejska w Tłuszczu jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr X/108/2011 w 
sprawie przystąpienia Gminy Tłuszcz do projektu kluczowego realizowanego 
przez Samorząd Województwa Mazowieckiego w ramach Regionalnego 
Programu Operacyjnego Województwa Mazowieckiego 2007-2013, działania 
II-Przespieszenie-e-Rozwoju Mazowsza, poddziałania 2.2 Rozwój e-Usług pn.: 
Rozwój e-Usług i ich dostępu w ramach Mazowieckiej Sieci Społeczeństwa 
Informacyjnego „ M@zowszanie, załącznik nr 16 do niniejszego protokółu.

Ad6. Interpelacje radnych, odpowiedzi na interpelacje.

Radny Robert Szydlik zapytał, kto przeprowadzał w Urzędzie audyt.

Burmistrz Paweł Marcin Bednarczyk odpowiedział, że do Urzędu wpłynął 
wniosek o udostępnienie tej informacji publicznej. Wniosek jest analizowany 
przez GIODO, ponieważ audyt przeprowadzała osoba fizyczna, która zastrzegła 
sobie udostępnianie danych osobowych. Burmistrz dodał, że jeśli GIODO 
stwierdzi, że te dane można upublicznić, to na pewno zostaną udostępnione.

Radny Tadeusz Sasin poprosił o rozwiązanie sprawy Państwa Kruk, dotyczącej 
zabezpieczenia drogi wewnętrznej pieszo-jezdni na terenie odstąpionym przez 
dziadka Pana Kruka, pod budynek szkoły. 

Burmistrz Paweł Marcin Bednarczyk poinformował, że w przedmiotowej 
sprawie toczy się postępowanie cywilne. Trwa spór między sąsiadami o teren 
między ogrodzeniem Pana Kruka a ogrodzeniem Szkoły Zawodowej. 
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Burmistrz dodał, że w Miejscowym Planie Zagospodarowania Przestrzennego 
obszar ten jest przeznaczony w przyszłości pod ciąg pieszo-jezdny, jednak nie 
zostały jeszcze przeprowadzone regulacje stanów prawnych tych gruntów. 

Radna Danuta Opłotna zapytała czy działa e-Urząd, ponieważ zgłaszała drogą 
elektroniczną awarię lamp na osiedlu Górki, jednak w przeciągu kilku dni żaden 
e-mail w tej sprawie do Urzędu nie dotarł. 

Burmistrz Paweł Marcin Bednarczyk odpowiedział, że sprawdzi tę 
informację i że nikt wcześniej nie zgłaszał, iż taki problem istnieje. 

Przewodniczący Rady przekazał Burmistrzowi dwa pisma mieszkańców 
Jasienicy, które zostały skierowane do Rady Gminy. Przewodniczący dodał, że 
wszystkie komisje zapoznały się z pismami i zgodnie orzekły, że pisma te 
powinny zostać skierowane do Burmistrza . 
Pismo stanowiące załącznik nr 17 w sprawie skontrolowania procesu realizacji 
inwestycji na terenie wioski Jasienica w ramach funduszu sołeckiego na 2011 r. 
Pismo stanowiące załącznik nr 18 w sprawie dalszego funkcjonowania świetlicy 
socjoterapeutycznej w Jasienicy.  

Ad7. Zapytania i wolne wnioski, odpowiedzi na zapytania i wolne wnioski.

Radny Stefan Mikiciuk zaapelował do Burmistrza, żeby nie rezygnował ze 
wszystkich postępowań administracyjnych dotyczących sortowni i 
kompostowni, mimo nie wprowadzenia do porządku obrad uchwały w 
przedmiotowej sprawie. Radny powiedział, że sortownia wcale nie musi być w 
Wólce Kozłowskiej oraz zwrócił uwagę na fakt, że Gmina musi zająć się 
problemem śmieci.

Burmistrz Paweł Marcin Bednarczyk wyjaśnił, że zapis dotyczył wszystkich 
postępowań, ponieważ toczyły się dwa postępowania w tej sprawie. Jedno w 
sprawie wydania decyzji środowiskowej, a drugie w sprawie wydania decyzji o 
lokalizacji celu publicznego. Burmistrz powiedział, że nie wprowadzenie do 
porządku obrad uchwały w sprawie powierzenia Zakładowi Gospodarki 
Komunalnej i Mieszkaniowej z siedzibą w Tłuszczu zadania własnego Gminy w 
zakresie gospodarki odpadami komunalnymi poprzez ich zagospodarowanie na 
terenie przyległym do zrekultywowanego wysypiska w miejscowości Wólka 
Kozłowska, tak naprawdę dyskwalifikuje nasz wniosek. „Jutro muszę wysłać 
pismo z uzupełnieniem i napiszę w nim, że taka uchwała nie została podjęta. 
Ten wniosek zostanie po prostu z automatu odrzucony, bo wymagane 
dokumenty nie zostały przedłożone.” Następnie Burmistrz dodał, że można
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próbować rozmawiać o tym, jednak jest to bardzo daleko idące i wymagające 
wielu zmian. Jest studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 
przestrzennego Gminy i od tego należałoby zacząć. Wólka Kozłowska to jedyne 
miejsce, które zostało wskazane przez Państwa Radnych uchwałą podjętą w 
2006 roku. Kolejną sprawą jest fakt, że jeśli na terenie Gminy miałyby 
powstawać takie inwestycje, to musi to być poprzedzone konsultacjami z 
mieszkańcami. Burmistrz powiedział również, że dzisiaj dowiedział się od 
byłego radnego Pożarko, że w 2005 roku wystosował on pisma do ówczesnego 
Burmistrza i do Rady, aby teren w Wólce Kozłowskiej nie znalazł się w 
studium. Pytanie, dlaczego się znalazł, skoro były protesty ponad 700 osób. W 
przypadku planowania takich inwestycji należałoby zacząć od zmiany studium i 
uzyskania zgody mieszkańców, aby takie inwestycje związane z gospodarką 
odpadami realizować. 

Pan Zbigniew Szymaniak, mieszkaniec Wólki Kozłowskiej, powiedział, że 
szkoda, iż radni wykazali się dzisiaj pasywnością, niekompetencją zdejmując z 
porządku obrad punkt dotyczący uchwały w sprawie sortowni. „Nawet 
gdybyście zagłosowali za niepodjęciem tej uchwały, to mieliby Państwo Radni 
okazję wypowiedzieć się, dlaczego. Szczególnie Radni z poprzedniej kadencji i 
Klubu. Najlepiej tak zostawić to, niech się dzieje, co chce. Przecież to radni 
poprzedniej kadencji uchwalali z byłym Burmistrzem plan gospodarki odpadami 
na najbliższe lata i wówczas Rada Miejska dała przyzwolenie Burmistrzowi do 
złożenia wniosku dotyczącego budowy sortowni i kompostowni.”

Przewodniczący Rady, Krzysztof Gajcy, upomniał mieszkańca, żeby zadał 
konkretne pytanie lub złożył wniosek.

Pan Zbigniew Szymaniak odpowiedział, że „wszyscy Radni przecież śledzą, 
co się dzieje w Gminie i co działo się poprzednio. Bo ten projekt kompostowni, 
ten wniosek o pieniądze unijne jeszcze nie jest zakończony,to jeszcze trwa. 
Czyli radni powinni znać wniosek o sfinansowanie rekultywacji z Funduszu 
Ochrony Środowiska, powinni doskonale znać Raport oddziaływania na 
środowisko z czerwca 2009 roku, który dzisiaj w dużej mierze już jest 
nieaktualny, wypaczony, bo dotyczy tylko terenów byłego składowiska. A 
dzisiaj przecież rekultywacja jest całkowicie zakończona i teren przyległy do 
składowiska powinien być różnie zrekultywowany. Radni nic nie zrobili, żeby 
uaktualnić ten Raport oddziaływania na środowisko, bo on jest już stary i 
nieprawdziwy. Powinni uaktualnić wniosek do Mazowieckiej Jednostki 
Wdrażania Programów Unijnych, bo tam jest już dużo nieprawdy. Zabiegało się 
o środki na budowę kompostowni na terenie przyległym, a tam przecież 
rekultywacja jest całkowicie zakończona i ten wniosek nie ma miejsca.
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Przewodniczący Rady ponownie zwrócił uwagę Panu Szymaniakowi, aby 
zadał pytanie lub złożył wniosek. 

Pan Zbigniew Szymaniak, w odpowiedzi powiedział: „po pierwsze, jak 
najbardziej popieram wniosek Burmistrza o zrezygnowanie z podjęcia decyzji 
na inwestycje  kompostowni i sortowni odpadów, a po drugie o jak najszybsze 
wystąpienie do Mazowieckiej Jednostki Wdrażania Programów Unijnych w celu 
rezygnacji z tych pieniędzy unijnych, bo to jest droga donikąd. Niech 
Mazowiecka Jednostka te pieniądze przeznaczy komu innemu, lepszej gminie. 
Ja pojadę na własny koszt do Mazowieckiej Jednostki i przedstawię te bzdury, 
którymi posługiwała się w przydzielaniu środków. To lipa, kłamstwo! Radni 
wiedzieli też, że trzeba zabezpieczyć 15% w budżecie Gminy, a nie 
zabezpieczyli. Gdyby ten wniosek wypalił, to można by jeszcze w przyszłym 
roku zabezpieczyć te 15 %, to jest 300 tys. zł. Radni nie wiedzą tego? Trzeba ich 
instruować? Dlaczego radni nie ustosunkowali się wogóle, za wyjątkiem 
spóźnionego wniosku radnego Mikiciuka?”.

Pan Adam Ołdak, Wójt Gminy Zabrodzie, zwrócił uwagę, że należy 
zrozumieć mieszkańców, którzy nie chcą mieszkać w bliskim sąsiedztwie 
sortowni. Wójt dodał, że problem tak naprawdę polega na braku kontaktu z 
mieszkańcami. „Na etapie planowania należałoby już rozmawiać z 
mieszkańcami, a nie teraz na sesji i czepiać się obecnego Burmistrza, że chce 
odstąpić od realizacji tej inwestycji. Mieszkańcy tak naprawdę przez wiele lat 
użerali się z tym wysypiskiem, jak powiedział Pan Przewodniczący w TVP Info, 
wysypisko było „półdzikie”, a Państwo Radni to tolerowali.”Wójt Gminy 
Zabrodzie zaapelował o odstąpienie od realizacji tej inwestycji i zapewnił, że 
Gmina Zabrodzie oraz jej mieszkańcy będą utrudniali na każdym kroku budowę 
sortowni i kompostowni. Zaznaczył też, że wszystkie te procedury kosztują duże 
pieniądze i w jego ocenie nie ma sensu narażać Gminę Tłuszcz na dodatkowe, 
niepotrzebne koszty. „W mojej ocenie nie ma sensu kopać się z mieszkańcami, 
bo im nie chodzi o to, żeby się z Państwem skłócić, tylko chcą żyć w godziwych 
warunkach. Także apeluję do Państwa Radnych, aby odstąpić od realizacji tej 
inwestycji.”

Przewodniczący Rady, odnosząc się do wypowiedzi wójta Adama Ołdaka, 
powiedział, że Rada nie dała przyzwolenia na realizację tej kompostowni, tylko 
dostosowała się do decyzji Samorządowego Kolegium Odwoławczego, które 
orzekło, że „na podstawie art. 138 §2 Kodeksu Postępowania 
Administracyjnego, uchyli zaskarżoną decyzję w całości i przekaże sprawę do 
ponownego rozpatrzenia przez organ I instancji”. Organem I instancji jest Rada 
Gminy. 
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Pan Adam Ołdak odparł, że Radni muszą zrozumieć jedną rzecz. „Skoro w 
załączniku inwestycyjnym wpisana jest inwestycja, to Burmistrz jest 
zobowiązany, żeby tę inwestycję realizować. Po to Rada uchwala budżet, po to 
wpisuje inwestycje, żeby Burmistrz je realizował.” Następnie Wójt dodał, że 
Burmistrz ma rację chcąc poznać stanowisko Rady w temacie sortowni, a Radni 
nie przedstawili swoich argumentów ani stanowisk w tej kwestii. „Najłatwiej 
jest schować głowę w piasek i nic nie mówić.”. Wójt powiedział również, że 
przejrzał raport i w jego ocenie zawiera on szereg błędów i jest mało konkretny. 
„Wydaje mi się, że jesteśmy w stanie razem z mieszkańcami tę decyzję Państwa 
kolejną, skutecznie uchylić. Także myślę, że nie ma sensu, abyśmy robili sobie 
na złość. Może warto dokonać analizy i zmienić lokalizację przedsięwzięcia? 
Chociaż uważam, że to będzie ciężkie, bo tak naprawdę zabraknie czasu.”

Burmistrz Paweł Marcin Bednarczyk powiedział, że to nie jest tak, że 
Burmistrz może sam sobie zrezygnować z tego wniosku. Następnie zacytował 
kilka wypowiedzi z protokołów komisji, które mówią o tym, że Radni chcieli, 
aby projekt był realizowany.

Radny Dariusz Kur powiedział, że sam mieszka w odległości ok. kilometra od 
wysypiska. Radny podkreślił, że gdyby od samego początku prowadzono 
rozmowy z mieszkańcami, nie doszłoby do zablokowania tej inwestycji. 
Następnie dodał, że protesty są i będą, i tego się nie zmieni. 

Pan Zbigniew Szymaniak, odnosząc się do wypowiedzi radnego Dariusza Kur, 
powiedział, że sześciu radnych miało poprzeć uchwałę Burmistrza o rezygnacji 
z budowy sortowni. Pan Szymaniak zapytał, którzy to Radni zmienili zdanie. 
Zasugerował, że na pewno byli to koledzy z Klubu radnych. 

Pan Zbigniew Pożarko, mieszkaniec Jarzębiej Łąki, powiedział: „temat 
wysypiska musi być ostatecznie w tej Gminie zamknięty. Mieszkańcy tam się 
nie zgodzą na żadne rozwiązania śmieciowe. W przeszłości mieli obiecane, że 
tam będą tereny rekreacyjne, które będą zwiedzać wycieczki. Jeśli chodzi o to, 
co mieszkańcy o tamtym wysypisku i o tej działalności myślą, wypowiedzieli 
się już dawno. W 2005 roku był protest mieszkańców Jarzębiej Łąki podpisany 
przez 383 osoby. Pytam się, jaka musi być wiedza  mieszkańców o tym, co tam 
się dzieje, żeby tak gremialnie w jednej wiosce ludzie podpisali się pod 
przedsięwzięciem? Proszę zrobić jakiekolwiek inne przedsięwzięcie i nazbierać 
200 podpisów. To się państwo nachodzą i ludzie nie podpiszą. W tym samym 
czasie w Wólce Kozłowskiej i w Kozłach podpisało się 360 osób, które 
protestują. Czy dla ówczesnych decydentów to było za mało? Mało tego, 
tylnymi drzwiami zostały wtedy zlecone zapisy i powstawiane do studium, do
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strategii, które pozwalają tamte rzeczy realizować. W odpowiedzi mieszkańcy 
co robią, w 2006 roku na zebraniach powstają uchwały. W Jarzębiej Łące 
uchwała, którą odczytam, bo tam są uzasadnione argumenty, które mówią, 
czego to dotyczy.”.

Przewodniczący Rady, przerywając odczytywanie uchwały przez Pana 
Pożarko, zwrócił uwagę na fakt, że sprawy, o których mówi mieszkaniec 
dotyczą wysypiska, a rozmowa toczy się o sortowni. 

Pan Zbigniew Pożarko, w odpowiedzi podkreślił, że wysypisko zagraża 
zdrowiu mieszkańców, gryzonie roznoszą zarazę, a śmieci zanieczyszczają 
wodę. Dodał, że mieszkańcy tracą, ponieważ wartość ich działek spada. Rolnicy 
zaś ponoszą również straty w uprawach. „Wysypisko jest bezpośrednio przy 
drodze stanowiącej szlak turystyczny z Tłuszcza do Dębinek i dworku Cypriana 
Kamila Norwida. Nasze tereny są predysponowane do rozwoju wypoczynku, 
natomiast tereny te zamiast rozwijać się gospodarczo i przynosić Gminie zyski, 
ulegają degradacji. Analogiczne są uchwały z 2006 roku mieszkańców Kozłów i 
Wólki Kozłowskiej, a co Gmina robi w tym czasie drugimi drzwiami?”.

Przewodniczący Rady przerywając, zwrócił się do Pana Pożarko, aby ten zadał 
konkretne pytanie. 

Pan Zbigniew Pożarko, kontynuując swoją wypowiedź, powiedział, że „jest to 
wielki zakład utylizacji. Ta kompostownia to jest tylko wstawienie nogi między 
drzwi dla lobbystów, którzy chcą tam wjeżdżać ze śmieciami. Mieszkańcy 
gremialnie podpisali się pod tymi protestami, bo widzieli wszystko, co tam się 
działo dniami i nocami. Ta sprawa jest znana prokuraturze, sądom. Dosyć tej 
gangreny w tej Gminie. Trzeba zamknąć ten temat.”

Przewodniczący Rady ponownie podjął próbę zakończenia wypowiedzi Pana 
Zbigniewa Pożarki.

Pani Anna Szymaniak, mieszkanka Wólki Kozłowskiej powiedziała, że 
większość mieszkańców obecnych na sali najprawdopodobniej nie zna 
problemu. Zasugerowała, że nie znają go również Radni, bo okazuje się, że nie 
doczytują dokumentacji związanej z tym problemem. 

Pan Zbigniew Pożarko powiedział jeszcze, że przeczytał wszystkie protokoły z 
posiedzeń komisji i na żadnej nikt nie zabierał głosu w temacie zakładu 
utylizacji. Podkreślił, że Gmina powinna się rozwijać, a śmieci powinny być 
wysyłane gdzie indziej. 
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Pan Adam Ołdak zwrócił się z pytaniem do radnych, czy czytali Raport 
oddziaływania na środowisko. Następnie przytoczył zapis z Raportu, który 
mówi o tym, że funkcjonujące do 2006 roku składowisko odpadów nie 
wywołało żadnych konfliktów społecznych, co mija się z prawdą. Wójt zwrócił 
uwagę, że, według założeń zawartych w raporcie, 35% materiałów 
przywożonych do kompostowni będą stanowiły osady z oczyszczalni ścieków, 
natomiast odcieki z kompostowni będą odprowadzane na nieczynne 
składowisko w celu zmniejszenia pylenia oraz ich biodegradacji. Pan Ołdak 
powiedział, żeby nie dziwić się ludziom, że nie chcą czegoś takiego. Zaapelował 
o podjęcie „męskiej” decyzji i rezygnację z tej inwestycji. 

Pani Anna Szymaniak w imieniu mieszkańców Wólki Kozłowskiej sprzeciwiła 
się budowie sortowni i kompostowni. Zwróciła uwagę, że tamte tereny 
mieszkańcy chcą przeznaczyć pod rekreację. Są plany, jeśli chodzi o te tereny. 
Młodzi mieszkańcy tamtych okolic chcieliby, aby w przyszłości były to tereny 
rekreacyjne, turystyczne, agroturystyczne. Pani Szymaniak podkreśliła, że jest 
co pokazać, okolica jest piękna, jednak zdegradowana, a rekultywacja powinna 
przywrócić naturalne środowisko. „Na nic pieniądze, które były przeznaczone 
na rekultywację. A to były duże pieniądze, „ dodała. Pani Szymaniak zarzuciła 
Radnym, że nie znają sprawy i że według niej, nie przygotowują się do sesji i 
komisji, a dodatkowo chcieli wybrać się do Wiednia, aby zwiedzić tamtejszą 
sortownię. Następnie dodała, że na posiedzeniach komisji nie mówi się o 
konkretnych rzeczach, że nie ma konkretnych rozmów prowadzących do 
wyrażenia opinii w danym temacie. Pani Szymaniak zwróciła uwagę na fakt, iż 
Rada stanowi ciało uchwałodawcze i doradcze  Burmistrza. Burmistrz nie może 
być w swoim działaniu osamotniony. Mieszkanka zaapelowała do radnych o 
definitywne odstąpienie od realizacji budowy sortowni i kompostowni. 

Pan Zdzisław Nowak, sołtys Jadwinina, w imieniu swoim i mieszkańców 
Jadwinina, podziękował Burmistrzom za podjęcie skutecznych działań w celu 
naprawy drogi w wymienionym sołectwie. 

Pani Helena Kruk ze Społecznego Komitetu Budowy Drogi Kury-Rudniki 
podziękowała za otrzymane wsparcie w budowie przedmiotowej drogi i 
przekazanie gruzu na utwardzenie jej nawierzchni. Pani Kruk zwróciła uwagę, 
że na tę drogę niektórzy mieszkańcy czekają już 30 lat, a połowa mieszkańców 
wsi ma ponad dwa kilometry do najbliższej drogi asfaltowej. W związku z tą 
sytuacją,  mieszkańcy postanowili wziąć sprawy w swoje ręce i powołali 
Społeczny Komitet na rzecz budowy drogi. Komitet zwrócił się do Urzędu o 
wsparcie i mieszkańcy otrzymali je w postaci 250 ton gruzu, który to sami we 
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własnym zakresie załadowali, przewieźli, rozładowali i utwardzili drogę. W 
ostatnim czasie Urząd posypał drogę drobnym leszem. Mieszkanka powiedziała, 
że wieś Rudniki jest w kolejce, żeby położyć asfalt na tej drodze. We wrześniu 
odbyło się zebranie, w którym uczestniczyli Burmistrz, Przewodniczący Rady i 
Wiceprzewodniczący Rady. Mieszkańcy uzyskali aprobatę dla ich działania, co 
było dla nich nadzieją, że jest to możliwe do zrobienia. Złożyli wniosek do 
budżetu na wykonanie tego odcinka drogi, jednak, gdy ostatnio przedstawiciele 
Komitetu byli u Burmistrza, dowiedzieli się, że nie ma dla nich pieniędzy. Pani 
Kruk powiedziała, że przeanalizowała wydatki w budżecie na 2012 rok i że na 
rozpoczęcie prac wystarczy jeden procent wydatków, jakie są w planie, czyli 
około 50 tys. zł. Następnie dodała, że wieś się nie rozwija, a dla gości 
gospodarstwa agroturystycznego tumany kurzu są odstraszające, po czy 
zaapelowała, aby jednak środki na wykonanie tej drogi znalazły się w budżecie 
na 2012 rok. Mieszkanka powiedziała też, że w bieżącym roku Komitet wykonał 
społecznie prace o wartości około 20 tys. zł oraz udrożnił około 350 metrów 
rowów. Pani Kruk wyraziła opinię, że powinna to być zachęta dla Burmistrza, 
aby wesprzeć działania Komitetu, po czym dodała, że z ostatniej wizyty u 
Burmistrza przedstawiciele Komitetu wyszli bardzo rozgoryczeni. Mieszkanka 
podkreśliła, że droga ta jest bardzo potrzebna i że mieszkańcom zależy, aby 
zrobić chociaż pierwszy, kilometrowy odcinek. Zwróciła uwagę, że prace 
społeczne przy tej drodze są prowadzone już drugi raz. 30 lat temu mieszkańcy 
szpadlami wykopali 350 metrów rowu. Dodała też, że wieś się wyludnia. Pani 
Kruk zapowiedziała, że Komitet się nie rozwiąże i będzie działać aż do skutku. 

Burmistrz Paweł Marcin Bednarczyk powiedział, że jest mu bardzo przykro, 
że Panie wyszły od niego rozgoryczone i że takie określenie jest dla niego 
krzywdzące. Poprosił o postawienie się na miejscu Burmistrza, do którego 
zwracają się mieszkańcy z bardzo wielu miejscowości. Burmistrz dodał, że nie 
czuje, żeby lekceważył Panie w jakikolwiek sposób. Zwrócił też uwagę na fakt, 
że wszystko będzie zależało od wykonania budżetu i możliwości finansowych. 
Jeśli pieniędzy będzie więcej, będą przeznaczane na inwestycje. Następnie 
Burmistrz zwrócił się do Komendanta Policji z prośbą o zwrócenie uwagi na to, 
co dzieje się w godzinach wieczornych na terenie nowego parkingu. Młodzież 
niszczy parking kręcąc tzw. „bączki”. Burmistrz dodał, że parking służy 
mieszkańcom, aby mogli w bezpieczny sposób pozostawić swój samochód w 
tamtym miejscu.  

Pan Bogdan Roguski, sołtys Miąsego, w imieniu OSP Miąse, podziękował za 
zakup samochodu strażackiego. 
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Pan Stefan Dobczyński, Przewodniczący Rady Osiedla Długa i Bolesława 
IV , zapytał, kiedy będzie wodociągowane centrum Tłuszcza.

Burmistrz Paweł Marcin Bednarczyk odpowiedział, że po uzupełnieniu 
niezbędnych dokumentów w ciągu 21 dni zostanie podpisana umowa na 
dofinansowanie tej inwestycji.  

Pan Jerzy Więch, sołtys Stasinowa, powiedział, że Burmistrz przy ustalaniu 
budżetu powinien brać pod uwagę zdanie radnych i zapytał czy radny nie 
powinien konsultować wydatków w swoim okręgu z Sołtysem.

Burmistrz Paweł Marcin Bednarczyk odpowiedział, że nie jest tak, jak mówi 
Sołtys. Prawo do przedstawienia projektu budżetu i zmian w budżecie należy do 
wyłącznych kompetencji Burmistrza. „Nie jest tak, że Radny przychodzi i 
mówi, co chciałby zrobić w swoim okręgu i to ma. Na temat budżetu już 
rozmawialiśmy wielokrotnie, zasady są zmienione. Niestety większość radnych 
jest niezadowolona, bo każdy chciałby u siebie jak najwięcej. Natomiast w 
przyszłym roku priorytetem jest duży projekt wodociągowo-kanalizacyjny i pod 
niego cały budżet jest ustalany. W związku z tym takich drobnych inwestycji 
będzie dużo mniej.”

Pan Jerzy Więch zapytał jeszcze, kiedy będzie dokończone utwardzenie 70 
metrów drogi i czy w ogóle ta droga zostanie dokończona. 

Pani Regina Perkowska, mieszkanka osiedla Górki, zgłosiła problem 
uszkodzonego progu zwalniającego na jednej z ulic osiedla Górki. 

Pani Maria Suchocka, Dyrektor Zespołu Szkół w Miąsem, podziękowała za 
wsparcie dotyczące powstania przedszkola w Miąsem. 

Ad8. Zamknięcia obrad X Sesji Rady Miejskiej w Tłuszczu dokonał Krzysztof 
Gajcy, Przewodniczący Rady Miejskiej w Tłuszczu. 

Na tym protokół zakończono.
Protokółowała:
Bożena Brzozowska  

Dokument utworzyła Bożena Brzozowska 
Dnia 06 grudnia 2011 r.
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